
PROTOKÓŁ NR XXXI/2016

z XXXI sesji Rady Miasta i Gminy Margonin, odbytej w dniu 23 marca 2017 r.

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Margonin

Ad/ 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady Jerzy Toboła o godz. 16.00
 
dokonał otwarcia oraz przywitał uczestników

XXXI Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin oraz obecnej podczas obrad sesji młodzieży z Zespołu
Szkół w Margoninie wraz z opiekunką Panią Urszulą Mroczyńską. 
Przewodniczący Rady poinformował, że według listy na sali obecnych jest 12 Radnych, co oznacza
stan wystarczający do podejmowania prawomocnych uchwał.
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.
Ponadto obecnych było również 10 Sołtysów (w tym 2 Sołtysów Radnych).
Lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.
W sesji uczestniczyli także zaproszeni goście. wg listy obecności.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do Protokołu.

Ad/ 2. Zatwierdzenie porządku obrad.
Przewodniczący Rady Jerzy Toboła odczytał proponowany porządek obrad XXXI sesji:
„1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacje nt. porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Miasta i Gminy Margonin. 
4. Interpelacje i zapytania Radnych Rady Miasta i Gminy Margonin.
5. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
7. Roczne sprawozdanie z działalności straży miejskiej w Margoninie w roku 2016.
8. Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2016 rok.
9. Podjęcie uchwał w sprawie:
A/ zbycia w formie przetargu działek gruntu w Studźcach, 
B/ sprostowania uchwały nr XXIX/341/2017 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 25 stycznia
2017 r.  w sprawie  wyrażenia zgody na  ustanowienie specjalnej  strefy ekonomicznej  w ramach
Kostrzyńsko-Słubickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej,
C/  odpłatnego  przejęcia  na  własność  Gminy  Margonin,  działki  gruntu  w  Lipinach
(od p. J.B. Hartwig),
D/ odpłatnego  przejęcia  na  własność  Gminy  Margonin,  działki  gruntu  w  Margońskiej  Wsi
(M.P. Gustek),
E/ odpłatnego  przejęcia  na  własność  Gminy  Margonin,  działki  gruntu  w  Studźcach
(K. Mikołajczyk, W. Kaźmierczak), 
F/ zmiany uchwały budżetowej na rok 2017,
G/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2017-2021
H/  przystąpienia  do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego
wsi Klotyldzin, na działce numer 51/50 obręb Klotyldzin, 
I/ przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego
miasta Margonin, w rejonie pomiędzy ul. Strzelecką a Szmocińską w Margoninie, 
J/ przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Margonin w 2017 roku ,
K/ uwzględnienia/nieuwzględnienia  wezwania  do  uchylenia  uchwały  Rady  Miasta  i  Gminy
Margonin, 
L/ dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego, ”.



Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad?
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie proponowany w całości porządek obrad XXXI sesji
Rady Miasta i Gminy Margonin.
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
12 0 0

Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do Protokołu.

Ad/ 3. Przyjęcie protokołu z XXX sesji.
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  protokół  z  XXX sesji  został  sporządzony
w regulaminowym czasie i wyłożony do wglądu w biurze rady.
Przewodniczący zapytał czy Radni zgłaszają uwagi do Protokołu?
Uwag nie zgłoszono.
W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przyjęcie  protokołu
XXX sesji Rady:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
12 0 0

 
Ad/ 4. Interpelacje i zapytania Radnych 
Radna A. Wróblewicz – powiedziała, że przy ul. Rolnej i Okopowej brak jest oznakowania droga z
pierwszeństwem przejazdu. Znak leży na ziemi i należałoby coś z tym zrobić.
Radny A.  Rogacki  –  powiedział,  że  na  drodze  w stronę  do  kaplicy  należałoby postawić  znak
ograniczenia prędkości, ponieważ tam jest przedszkole a samochody szybko jeżdżą. Tym bardZiej
że nie ma tam chodnika i jest wąska droga.
Radny H. Bukowski – powiedział, że na drodze w stronę do Sypniewa jest przekrzywiony przy
drodze znak informacyjny „Klotyldzin 10 a, b, c, d”. Prawdopodobnie ktoś na niego najechał. 
Wiceprzewodnicząca Rady B. Kończak – powiedziała, że mieszkańcy ul. Kościuszki pytają, czy
prawidłowo  jest  ustawiona  ambona  na  łąkach.  Zdaniem  mieszkańców  ambona  stoi  za  blisko
zabudowań. 
Radny H. Bukowski – powiedział, że przepis myśliwski mówi, że ambony nie można stawiać bliżej
jak 100 m od zabudowań, a tu jest więcej i stoi prawidłowo.
Wiceprzewodnicząca Rady B.  Kończak – zapytała,  czy przy ul.  22 Stycznia za torami  w lewo
można by już załatać powstałe dziury w drodze? Na ostatniej sesji zgłaszałam zapotrzebowanie na
tablicę informacyjną za parkiem „ul. Kościuszki 49-53”. Tablica nie stoi a jest problem z dojazdem
do posesji. Radna zapytała, jaka jest szansa na zamianę gruntów na drodze przy parku. 
Burmistrz – powiedział, że właścicielem tego terenu są lasy państwowe. Zamiana leży po stronie
lasu.
Radny H. Bukowski – powiedział, że między blokami przy ul. Powstańców Wlkp. jest problem z
przejazdem, ponieważ są dziury w drodze.

Ad/ 5. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
1. Przewodnicząca Komisji  Radna A. Wegner  odczytała sprawozdanie z posiedzenia wspólnego
komisji ds. społecznych i rolniczych oraz komisji ds. budżetu, finansów i planowania z dnia 20
marca 2017 r.: „W dniu 20 marca 2017 r. o godzinie 16:00 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy
Margonin  odbyło  się  wspólne  posiedzenie  w/w  komisji.  W  posiedzeniu  uczestniczyli  Radni,
Burmistrz oraz pracownicy urzędu, którzy omawiali przygotowane projekty uchwał.
Przed przystąpieniem do omawiania  przedstawionych projektów uchwał zgłoszonych do programu
Pani B. Kaźmierczak przedstawiła Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2016
rok.  Następnie  Komendant  Straży  Miejskiej  w  Margoninie  K.  Kurnik  przedstawiła  roczne



sprawozdanie z działalności straży miejskiej w Margoninie w roku 2016. 
Burmistrz zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad, poprzez uzupełnienie go o dodatkowy punkt
projektu  uchwały  w  sprawie dostosowania  sieci  szkół  podstawowych  i  gimnazjów do  nowego
ustroju szkolnego.
Obecny  na  sali  Pan  Franciszek  Wyrwa  dodał,  że  powyższa  uchwała  była  już  podejmowana
w formie projektu podczas poprzedniej sesji, następnie uchwała ta została przesłana Kuratorium
Oświaty w Poznaniu oraz organizacji związkowych zrzeszających nauczycieli, w celu uzyskania
opinii w zakresie zgodności z prawem rozwiązań zaproponowanych w uchwale. W dniu 20 marca
2017 r. otrzymaliśmy pozytywną opinię w sprawie jej projektu. Po otrzymaniu pozytywnej opinii
kuratora oświaty organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, do dnia 31 marca 2017 r.,
zobowiązany jest podjąć uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół do nowego ustroju szkolnego.
Członkowie  komisji  omówili  poszczególne propozycje  uchwał  zgłoszonych do programu obrad
sesji oraz dodatkowe propozycje zgłoszone do programu obrad i zaopiniowali je pozytywnie.
Na koniec omówiono bieżące sprawy dotyczące Miasta i Gminy Margonin.”.
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 5 do Protokołu.

2. Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej G. Gręda odczytał sprawozdanie z posiedzenia komisji
rewizyjnej z dnia 02 i 14 marca 2017 r.: „W dniu 2 marca 2017 r. o godzinie 16.00 odbyło się
posiedzenie  komisji  rewizyjnej,  której  tematem była:  ”Kontrola  pracy  oczyszczalni  ścieków w
Margoninie  pod  względem jakości  oczyszczania  zanieczyszczeń”.  Podczas  posiedzenia  komisji
obecni byli członkowie komisji, Przewodniczący Rady J. Toboła. 
Obecni  na  zaproszenie  Prezes  ZUK Margonin  Pan Leszek Słodowy oraz  Inspektor  ds.  wodno-
kanalizacyjnych ZUK Margonin Pan Dariusz Górka przedstawili szczegółowe informacje na temat
funkcjonowania oczyszczalni ścieków i jakości oczyszczania zanieczyszczeń oraz odpowiadali na
pytania i zagadnienia skierowanie przez członków komisji. 
Następnie członkowie komisji wizytowali w oczyszczalni ścieków, gdzie zobaczyli, jak funkcjonuje
oczyszczalnia ścieków w Margoninie oraz mogli przyjrzeć się procesowi oczyszczania ścieków. 
Podczas komisji zgłoszony został jeden wniosek, w sprawie wsparcia finansowego w zakupie 4
pomp oraz modernizacji przepompowni i oczyszczalni.
W dniu 14 marca 2017 r. o godzinie 16.00 w MGOK Margonin odbyło się posiedzenie komisji
rewizyjnej,  której  tematem  była:  „Kontrola  działalności  Miejsko  Gminnego  Domu  Kultury
w  Margoninie  z  uwzględnieniem  Izby  Muzealnej”.  Podczas  posiedzenia  komisji  obecni  byli
członkowie  komisji,  Przewodniczący  Rady  J.  Toboła,  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Margonin,
Kierujący MGOK Pan Łukasz Malczewski, Kierownik artystyczny Pani Alina Kruszka oraz Pani
Urszula Galon – główna księgowa MGOK Margonin.
Podczas  posiedzenia  Pani  Urszula  Galon  zapoznała  członków  komisji  ze  sprawozdaniem
finansowym z działalność Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury oraz Izby Muzealnej w Margoninie.
Kierownik artystyczna MGOK Margonin Pani Alina Kruszka – zapoznała zebranych z programem
działalności domu kultury oraz odpowiadała na pytania i zagadnienia skierowanie przez członków
komisji.
Następnie członkowie komisji wizytowali w Izbie Muzealnej. Pan Waldemar Janiszewski opiekun
Izby muzealnej, oprowadził członków komisji po pomieszczeniach Izby oraz odpowiadał na pytania
i zagadnienia skierowanie przez członków komisji.
Podczas  komisji  zgłoszony  został  jeden  ogólny  wniosek  związany  z  remontami  potrzebnymi
zarówno  w  MGOK  Margonin  oraz  w  Izbie  muzealnej.  Szczególnie  zwrócono  uwagę  na
przeciekający dach izby spowodowany uszkodzeniem dachówki w dachu nad kominem.
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 6 do Protokołu.

Przewodniczący Rady poinformował, że na salę obrad przybył Radny J. Staniewski i obecnych jest
już 13 radnych. 

Ad/ 6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.



Burmistrz odczytał sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Margonin z okresu międzysesyjnego.
1. Zostały wydane następujące zarządzenia w sprawie:

• zasad korzystania z wyciągu nart wodnych,
• zmiany planu finansowego Urzędu Miasta i Gminy Margonin na 2017 r.,
• zmiany planu finansowego zadań zleconych na 2017 r.,
• ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do wynajęcia oraz wydzierżawienia,
• ogłoszenia wykazu działki gruntu przeznaczonej do zbycia w formie przetargu,
• określenia  terminów  przeprowadzania  postępowania  rekrutacyjnego  i  postępowania

uzupełniającego,  w tym terminów składania dokumentów, na rok szkolny 2017/2018 do
publicznego przedszkola i  klas I publicznych szkół podstawowych, dla których organem
prowadzącym jest Miasto i Gmina Margonin,

2. Burmistrz uczestniczył w następujących spotkaniach:
• 24.02.2017 r. - Poznań – spotkanie noworoczne z Wojewodą Wielkopolskim,
• 25.02.2017 r. - OSP Margonin – turniej wiedzy pożarniczej, 
• 25.02.2017  r.  -  Piła  –  uczestnictwo  na  zaproszenie  Prezydenta  Piły  w  podsumowaniu

wydarzeń w roku 2016 r. oraz wręczenie nagród Syriusza,
• 02.03.2017 r. - jubileusz 91 l. Pana Rene Vande Velde z Sypniewa (obywatel Belgii),
• 9.03.2017 r. - Dzień Kobiet - SP Lipiny,
• 9.03.2017 r. - Dzień Kobiet  - Margoniński Uniwersytet III Wieku,
• 9.03.2017 r. - Dzień Kobiet Stowarzyszenie Zbyszewice oraz KGW Zbyszewice,
• 10.03.2017 r. - Karlino – posiedzenie zarządu i komisji rewizyjnej SGPEO,
• 12.03.2017 r. - Komfort Margonin – dzień Sołtysa,
• 12.03.2017 r. -  Sala sportowa ZS Margonin – Dzień Kobiet,
• 13.03.2017 r. - Urząd Margonin - podsumowanie WOŚP,
• 14.03.2017 r. - jubileusz 92 l. Pani Mariany Stypy,
• 16.0.2016 r. - Warszawa – forum samorządowe - dyskutowano na nim o aktualnej sytuacji

samorządu i sprzeciwiano się zmianom prawa samorządowego zapowiadanym przez rząd,
• 16.03.2017  r.  -  Przedszkole  Samorządowe  Margonin  - Przedszkolny  Dzień  Sportu

(uczestniczył Przewodniczący Rady J. Toboła),
• 19.03.2017 r. - PZW Margonin – zebranie sprawozdawczo-wyborcze,
• 19.03.2017 r. - walne zebranie Stowarzyszenia Zbyszewice,
• 22.03.2017 r. -   Urząd Marszałkowski Poznań – udział jako prelegent w konferencji pod

nazwą „Dobra Energia”,
3. Podpisano następujące umowy: 

1. Dnia 28 lutego 2017 - umowa na zbycie działki 331/6 w Margoninie za cenę 41.752,00 zł.
2. Dnia  10  marca  2017  r.  -  umowa  na  zbycie  gruntów  rolnych  w  Sułaszewie  za  cenę

367.640,00 zł. 
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 7 do Protokołu.

Ad/ 7. Roczne sprawozdanie z działalności straży miejskiej w Margoninie w roku 2016.
Komendant  Straży  Miejskiej  w  Margoninie  Pani  Katarzyna  Kurnik  przedstawiła  roczne
sprawozdanie z działalności straży miejskiej w Margoninie w roku 2016. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do Protokołu.

Ad/ 8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2016 rok.
Radny Adam Rogacki  przedstawił  Sprawdzianie z realizacji  Gminnego Programu Profilaktyki  i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2016
rok.
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do Protokołu.



Ad/ 9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

A/ zbycia w formie przetargu działek gruntu w Studźcach, 
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. § 1. Wyraża się zgodę na zbycie w formie przetargu,
działek gruntu oznaczonych ewidencyjnie nr 213 i  214, położonych w Studźcach, obręb Studźce-
Adolfowo.
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 3. Uchwała obowiązuje z dniem podjęcia.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
13 0 0

Uchwała nr XXXI/360/2017 stanowi załącznik nr 10 do Protokołu.

B/  sprostowania  uchwały  nr  XXIX/341/2017  Rady  Miasta  i  Gminy  Margonin  z  dnia  25
stycznia 2017 r. w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie specjalnej strefy ekonomicznej w
ramach Kostrzyńsko-Słubickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.  § 1. W załączniku do uchwały nr XXIX/341/2017
Rady  Miasta  i  Gminy  Margonin  z  dnia  25  stycznia  2017  r.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
ustanowienie specjalnej strefy ekonomicznej w ramach Kostrzyńsko-Słubickiej Specjalnej Strefy
Ekonomicznej, sprostować oczywistą omyłkę pisarską w ten sposób, że w miejsce powierzchnia
razem „8,0842” wpisać powierzchnię „8,0742” § 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi
Miasta i Gminy Margonin. § 3. Uchwała obowiązuje z dniem podjęcia.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
13 0 0

Uchwała nr XXXI/361/2017 stanowi załącznik nr 11 do Protokołu.

C/  odpłatnego  przejęcia  na  własność  Gminy  Margonin,  działki  gruntu  w  Lipinach
(od p. J.B. Hartwig),
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
§ 1. Wyraża się zgodę na odpłatne przejęcie do gminnego zasobu nieruchomości, działkę gruntu
położoną w Lipinach, oznaczoną nr ewidencyjnym 216/8 o pow. 1137 m2, dla której Sąd Rejonowy
w Wągrowcu prowadzi księgę wieczystą pod oznaczeniem PO1B/00040855/0.
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 3. Uchwała obowiązuje z dniem podjęcia.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
13 0 0

Uchwała nr XXXI/362/2017 stanowi załącznik nr 12 do Protokołu.



D/ odpłatnego przejęcia na własność Gminy Margonin, działki gruntu w Margońskiej Wsi
(M.P. Gustek),
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.  § 1.  Wyraża się zgodę na odpłatne przejęcie do
gminnego  zasobu  nieruchomości,  działkę  gruntu  położoną  w  Margońskiej  Wsi,  oznaczoną  nr
ewidencyjnym 109/3 o pow. 297 m2 , dla której  Sąd Rejonowy w Wągrowcu prowadzi księgę
wieczystą pod oznaczeniem PO1B/00024401/5.
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 3. Uchwała obowiązuje z dniem podjęcia.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
13 0 0

Uchwała nr XXXI/363/2017 stanowi załącznik nr 13 do Protokołu.

E/ odpłatnego  przejęcia  na  własność  Gminy  Margonin,  działki  gruntu  w  Studźcach
(K. Mikołajczyk, W. Kaźmierczak), 
M. Nowaczewski  przedstawił projekt uchwały.  § 1.  Wyraża się zgodę na odpłatne przejęcie do
gminnego  zasobu  nieruchomości,  działkę  gruntu  położoną  w  Studźcach,  oznaczoną  nr
ewidencyjnym 113/1  o  pow.  39  m2 ,  dla  której  Sąd Rejonowy w Wągrowcu prowadzi  księgę
wieczystą pod oznaczeniem PO1B/00039422/6.
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 3. Uchwała obowiązuje z dniem podjęcia.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
13 0 0

Uchwała nr XXXI/364/2017 stanowi załącznik nr 14 do Protokołu.

F/ zmiany uchwały budżetowej na rok 2017,
Skarbnik Gminy D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały. W pierwszej kolejności Pani Skarbnik
przedstawiła  autopoprawki do projektu uchwały:  zmiany dotyczą  dotacji  na  realizację  zadań w
zakresie wychowania przedszkolnego (na podstawie zawiadomienia z dnia dzisiejszego) 203.376 zł
i  są  do dotacji  brane pod uwagę dzieci  w wieku od 3-5 lat.  Różnice  w kwocie  86.970 zł  jest
propozycja pokrycia z wydatków inwestycyjnych tj  z inwestycji  na uzbrojenie terenów mdz ul.
Strzelecką a Cmentarną, ponieważ na tę chwilę inwestycja nie będzie realizowana, ponieważ nie
otrzymaliśmy na nią dofinansowania.
Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni mają uwagi lub pytania do przedstawionej autopoprawki?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawianą autopoprawkę:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
13 0 0

1.Zwiększa się plan dochodów budżetowych o kwotę 1.201.705,- zł, w tym:
kwotę 1.184.990,- zł (75618 § 0580) z tytułu dodatkowej opłaty za zajęcie pasa drogowego bez
zgody zarządcy drogi.



· o kwotę 89,- zł (85503 § 2010) dotacja celowa na realizację zadań Karty Dużej Rodziny zg. z
zawiadomieniem Wojewody Wielkopolskiego,
·  o kwotę 103.596,-  zł  (85530 § 2030) dotacja celowa na realizację  programu wieloletniego w
zakresie dożywiania zg. z zawiadomieniem Wojewody Wielkopolskiego,
· zmniejszenie dotacji na realizację zadań w zakresie wychowania przedszkolnego o kwotę 86.970,-
zł (80104 § 2030) zg. z zawiadomieniem Wojewody Wielkopolskiego.
2. Dokonuje się zmian w planie dochodów poprzez zmianę pomiędzy paragrafami na podstawie
zmiany klasyfikacji budżetowej.
3. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 1.201.705,- zł, w tym na:
· Drogi publiczne gminne- o kwotę 1.080.000,- zł, w tym:
- przesunięcie realizacji drogi gminnej w Klotyldzinie z 2018 r. na 2017 r., na kwotę 1.100.000,- zł,
- budowa ścieżki rowerowej Margonin-Lipiny wraz z obiektem inżynierii lądowej- 200.000,- zł,
-  zmniejszenie  wartości  zadania  budowy drogi  Rutki-Klotyldzin  o  250.000,-  zł  (po  procedurze
przetargowej),
- usługi -fotorejestracja dróg- 30.000,- zł.
· Turystyka- usługi remontowe narty wodne o kwotę 5.000,- zł.
· Gospodarka gruntami i nieruchomościami - 125.500,- zł, w tym:
- opłaty za administrowanie lokalami gminnymi- 42.000,- zł,
- wykup gruntów pod ścieżkę Margonin-Lipiny- 70.000,- zł,
- wydatki telewizji kablowej- 13.500,- zł.
·  Gospodarka  gruntami  i  nieruchomościami  -pozostała  działalność  zmniejszenie  o  200.000,-  zł
dokapitalizowanie spółki Margonin Invest.
· Administracja publiczna- 42.000,- zł, w tym:
- środki zakup komputerów-12.000,- zł,
- zwiększenie wydatków na usługi remontowe – 25.000,- zł,
- przygotowanie wniosku aplikacyjnego projektu rewitalizacji – 5.000,- zł.
· Oświata i wychowanie- 118.500,- zł, w tym:
- zakup komputerów do zespołu szkół- 30.000,- zł,
- doposażenie siłowni wewnętrznej w Margoninie- 15.000,- zł, usł. remontowe- 5.000,- zł,
- tworzenie nowych miejsc przedszkolnych poprzez budowę oddziału w Lipinach i remont oddziału
w Radwankach- 40.000,- zł,
- dokumentacja projektowa budowy łącznika w szkole w Radwankach- 15.000,- zł,
- realizacja projektu „Umiem pływać”- 13.500,- zł,
· Rodzina- 89,- zł z tytułu dotacji celowej,
· Pomoc społeczna – 103.596,- zł środki z dotacji na dożywianie,
· Gospodarka komunalna i ochrona środowiska-minus 191.980,- zł:
- prace pielęgnacyjne przy zabytkowej alei lipowej- 28.350,- zł,
- zmniejszenie wartości zadania o kwotę 220.330,- zł „Uzbrojenie terenów inwestycyjnych między
ul. Strzelecka i ul. Cmentarną”. Nie uzyskano dofinansowania.
· Ochrona dziedzictwa narodowego 119.000,- zł, w tym:
– 9.000,- zł dotacja do biblioteki,
-  zwiększenie  wartości  zadania  przebudowa  ośrodka  kultury  o  salę  wielofunkcyjną  wraz  z
remontem sceny plenerowej- 110.000,- zł.
4. Dokonuje się zmian w przedsięwzięciach realizowanych w ramach funduszu sołeckiego sołectwa
Próchnowo,  Radwanki,  Studźce-Adolfowo  i  Sułaszewo  przedstawione  w  załączniku  nr  6  do
uchwały.
5. Dokonuje się przesunięć pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w dziale 710,750 i 754.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Radny J. Staniewski – kiedy będzie kolejna ścieżka robiona m.in. Próchnowo-Bugaj?
Burmistrz – powiedział, że to nie dotyczy budżetu i nie ma tego w budżecie zaplanowanego.
Wiceprzewodnicząca Rady A, Kruszka – zapytała, czego dotyczy fotorejestracja dróg?
Burmistrz – mają być wszystkie drogi sfotografowane i zamieszczone w internecie. 



Wiceprzewodnicząca Rady- zapytała  o gospodarkę gruntami, opłaty za administrowanie drogami
gminnymi?
Burmistrz – powiedział, że że to są opłaty do ZUK Margonin. 
Więcej uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH

13 0 0
Uchwała nr XXXI/365/2017 stanowi załącznik nr 15 do Protokołu.

G/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2017-2021
Skarbnik  Gminy  D.  Bogacz  przedstawiła  projekt  uchwały.  Zmienia  się  wieloletnią  prognozę
finansową Miasta i Gminy Margonin na lata 2017-2021 obejmująca dochody i wydatki bieżące,
dochody  i  wydatki  majątkowe,  wynik  budżetu,  przeznaczenie  nadwyżki,  sposób  finansowania
deficytu,  przychody  i  rozchody  budżetu,  kwotę  długu  oraz  sposób  finansowania  spłaty  długu
zgodnie  z  załącznikiem nr  1  oraz  zmiana  się  wieloletnie  przedsięwzięcia  finansowe zgodnie  z
załącznikiem nr 2. Zmiany są ściśle związane ze zmianami uchwały budżetowej i dotyczą roku
2017. Wielkości  są  zgodne z danymi wykazanymi w uchwale budżetowej.  W zał.  nr  1  ulegają
zmianie  dane  dot.  2017 roku.  W załączniku nr  2  zmianie  ulega  zmniejszenie  wartości  zadania
uzbrojenie  terenów inwestycyjnych  między ul.  Strzelecką  i  Cmentarną  o  kwotę  220.330 zł.  w
związku ze złożeniem ofert na realizację zadania budowa drogi gminnej Rutki - Klotyldzin obniża
się łączne nakłady na kwotę 250.000 zł Zadanie to jest dofinansowane z programu wieloletniego:
Program Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej. Przesuwa się realizację zadania
pod nazwą przebudowa drogi gminnej Klotyldzin z 2018 roku na 2017 rok złączną kwotą 1.100.000
zł. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
13 0 0

Uchwała nr XXXI/366/2017 stanowi załącznik nr 16 do Protokołu.

H/  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego wsi Klotyldzin, na działce numer 51/50 obręb Klotyldzin, 
M. Nowaczewski  przedstawił  projekt  uchwały.  §  1.  Przystąpić  do  sporządzenia  zmiany
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego uchwalonego uchwałą:
- Nr XIX/168/2012 Rady Miasta i Gminy w Margoninie z dnia 28 czerwca 2012 roku w sprawie
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  wsi  Klotyldzin  –  część  południowo  -
wschodnia (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2012roku, poz. 3708 z dnia 3 września 2012 roku),
- Nr XIV/148/2015 Rady Miasta i Gminy w Margoninie z dnia 8 października 2015 roku w sprawie
zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  wsi  Klotyldzin,  w  rejonie  ul.
Borówkowej, ul. Jeżynowej, ul. Poziomkowej, ul. Malinowej i ul. Grzybowej (Dz. Urz. Woj. Wlkp.
z 2015roku, poz. 5933 z dnia 19 października 2015 roku),
§ 2. Granice obszaru objętego zmianą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
przedstawia załącznik nr 1, stanowiący integralną część uchwały.
§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.



Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
13 0 0

Uchwała nr XXXI/367/2017 stanowi załącznik nr 17 do Protokołu.

I/  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  miasta  Margonin,  w  rejonie  pomiędzy  ul.  Strzelecką  a  Szmocińską  w
Margoninie, 
M.  Nowaczewski  przedstawił  projekt  uchwały.  §  1.  Przystąpić  do  sporządzenia  zmiany
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  uchwalonego  uchwałą  Nr  XXIII/240/05
Rady Miasta i Gminy w Margoninie z dnia 28 grudnia 2005 roku (Dz. Urz. Woj. Wielkopolskiego
Nr 43, poz. 1114 z dnia 3 kwietnia 2006 roku).
§  2.  Granice  obszaru  objętego  zmianą  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego
przedstawia załącznik nr 1, stanowiący integralną część uchwały.
§ 3. Uchyla się Uchwałę NR XXI/251/2016 RADY MIASTA I GMINY MARGONIN z dnia 28
kwietnia  2016  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego w rejonie położonym pomiędzy ul. Szamocińską i ul. Strzelecką
§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Radny Sejmiku Wojewódzkiego J. Kado - zapytał, co to będzie
Burmistrz – powiedział, że chodzi o działki budowlane.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
13 0 0

Uchwała nr XXXI/368/2017 stanowi załącznik nr 18 do Protokołu.

J/ przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Margonin w 2017 roku ,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. § 1. Przyjmuje się program opieki nad zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Margonin w brzmieniu
określonym w załączniku do uchwały.
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 3. Uchwała wchodzi  w życie  po upływie 14 dni  od dnia ogłoszenia  w Dzienniku Urzędowym
Województwa Wielkopolskiego.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
13 0 0

Uchwała nr XXXI/369/2017 stanowi załącznik nr 19 do Protokołu.

K/ nieuwzględnienia wezwania do uchylenia uchwały Rady Miasta i Gminy Margonin, 
K. Maćkowiak przedstawiła projekt uchwały. W związku z tym, że podczas komisji Rada przyjęła
stanowisko w sprawie nieuwzględniania wezwania do uchylenia uchwały, w tytule uchwały i w



treści uchwały wykreśla się słowo „uwzględnienia” i treść uchwały brzmi następująco: uchwała w
sprawie nieuwzględnienia wezwania do uchylenia uchwały Rady Miasta i Gminy Margonin. § 1. 1.
Nie  uwzględnia  się  wezwania  do  uchylenia  uchwały  Rady  Miasta  i  Gminy  Margonin  Nr
XXV/303/2016 z dnia 24 października 2016 r. w sprawie zbycia w formie przetargu działki gruntu
w Margoninie.
2. Uzasadnienie odmowy stanowi załącznik do uchwały.
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miasta i Gminy Margonin.
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia .
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
13 0 0

Uchwała nr XXXI/370/2017 stanowi załącznik nr 20 do Protokołu.

L/ dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego,
Dyrektor CUW Margonin D. Heinisch przedstawiła projekt uchwały. § 1. Uchwała określa:
1) plan sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto i Gminę Margonin, a
także granice obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto i  Gminę
Margonin, na okres od 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r., który stanowi załącznik nr 1
do niniejszej uchwały;
2) plan sieci prowadzonego przez Miasto i Gminę Margonin klas dotychczasowego publicznego
gimnazjum prowadzonego w szkole podstawowej oraz granice obwodów klas  dotychczasowego
gimnazjum prowadzonego przez Miasto i Gminę Margonin na okres od 1 września 2017 r. do dnia
31 sierpnia 2019 r.,
który stanowi załącznik nr 2 do niniejszej uchwały;
3) plan sieci publicznych ośmioletnich szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto i Gminę
Margonin, a także granice obwodów publicznych ośmioletnich szkół podstawowych prowadzonych
przez Miasto i  Gminę Margonin,  od dnia 1 września 2019 r.,  który stanowi załącznik nr 3  do
niniejszej uchwały.
§ 2. Zespół Szkół w Margoninie z siedzibą: ul. Polna 6, 64-830 Margonin, w skład którego wchodzi
Szkoła Podstawowa im. Mikołaja Kopernika w Margoninie i Publiczne Gimnazjum w Margoninie
staje się z dniem
1 września 2017 r.  ośmioletnią  szkołą podstawową o nazwie Szkoła Podstawowa im.  Mikołaja
Kopernika w Margoninie z siedzibą: ul. Polna 6, 64-830 Margonin.
§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Margonin.
§ 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym
Województwa Wielkopolskiego.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została omówiona podczas posiedzenia komisji wspólnej.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Wynik głosowania:

ZA PRZECIWNYCH WSTRZYMUJĄCYCH
13 0 0

Uchwała nr XXXI/371/2017 stanowi załącznik nr 21 do Protokołu.

Ad/ 9. Wolne głosy
Pani E. Domagała – zapytała, czy na sesjach był już poruszany problem budowy fermy kurzej w
miejscowości Młynary? Czy Radni wiedzą, czy mają naświetlony ten problem, jak to ma wyglądać,



czy  znają  temat?  Czy  były  jakieś  dyskusje  dotyczące  zmiany  planów  zagospodarowania
przestrzennego?  Chcielibyśmy wiedzieć  co  się  dzieje  w  tej  sprawie.  Dwa miesiące  temu było
zebranie, nikt nas nie informuje co się dzieje w sprawie, nic nie wiemy. Co mamy robić? Była
petycja mieszkańców i ogół mieszkańców jest przeciwnych i wszystko stanęło w martwym punkcie.
Chcielibyśmy się dowiedzieć, co mamy robić dalej? 
Burmistrz – powiedział, że jest uchwała zebrania wiejskiego o sprzeciwie mieszkańców przeciwko
budowie tej fermy i ona obliguje mnie mając na uwadze Państwa zdanie. Spotkałem się z prezesem
spółki, która ma realizować tę inwestycję i Pani prezes jest zainteresowana spotkaniem z Państwem
jeszcze raz. Powiadomimy Państwa o terminie zebrania. Inwestor otrzymał warunki środowiskowe
zezwalające na budowę tej fermy. Ochrona środowiska wydała Inwestorowi opinię pozytywna. 
Pani I.  Kajzer – zapytała, czy Radni też dyskutowali na ten temat ponieważ uważam, że to nie
dotyczy tylko mieszkańców Młynar ale całej gminy. 
Burmistrz – rozmawialiśmy po zebraniu wiejskim na ten temat.
Sołtys Młynar M. Gustek – powiedziała, że na poprzedniej sesji mówiła, że cała szosa jest na nie w
sprawie tej budowy i o tej budowie wspominał, również Pan Radny Powiatowy W. Burzyński.
Pani I. Kajzer - dodała, że w gazecie był poruszony ten temat po ostatnim spotkaniu, niestety było
napisane, że za budową była część mieszkańców, a była to tylko jedna osoba, nie część osób. Czy w
związku z planowana budową kurników w Młynarach jeśli mieszkańcy wystosują artykuł na ten
temat  wyrażający  nasz  punk  widzenia,  to  czy  będzie  go  można  zamieścić  w  gazecie  Czas
Margonina?
Burmistrz – odpowiedział, że oczywiście, artykuł zostanie zamieszczony.
Pani  I.  Kajzer  -  dodała,  że  mieszkańcy w rozmowach nie  zdają  sobie sprawy,  jaka to  ma być
inwestycja. Porównujemy się z kurnikami w Zbyszewicach i Klaudii, gdzie to nie ma żadnej skali
porównawczej. Jest to inny tryb hodowli. Chcemy wystosować nasze pismo i nasz punkt widzenia.
Burmistrz – odpowiedział raz jeszcze, że nie ma problemu. 
Radna Powiatowa M. Bereta – powiedziała, że to się staje problemem ogólnokrajowy. Coraz więcej
mieszkańców małych miasteczek i wsi staje przed takim problemem, jak w Młynarach. W styczniu
została zmieniona ustawa, która mówi, że od 1 stycznia 2017 roku wszelkie tego typu inwestycje
będą  musiały  zawierać  konsultacje  społeczne.  Ta  inwestycja  w  Młynarach  jest  rozpoczęta  w
grudniu 2016 r., na miesiąc przed wejściem tej ustawy. Jest prośba mieszkańców Młynar i nie tylko
aby ta sprawa ujrzała światło dzienne. Żeby w czasie Margonina ukazał się artykuł przedstawiający
punkt widzenia mieszkańców, co nam ta inwestycja zabiera, jeśli daje to 12 miejsc pracy. To czy
mieszkańcy będą zadowoleni, że ten komfort życia się pogorszy. To jest problem w skali kraju.
Proszę, żeby Radni zapoznali się z tym. Wszystko jest oparte aktualnie na hodowlę drobiu, chów
świń i trzody chlewnej. 
Pani I. Kajzer - trzeba się zastanowić, czy to ma tak naprawdę taką korzyść dla gminy. 
Burmistrz  – odpowiedział,  że  dla  gminy to jest  mała  korzyść,  to  jest  produkcja rolna i  z  tego
podatku nie ma.  Jest  to  korzyść dla  inwestora.  My możemy protestować,  mogę wydać decyzję
odmowną.  Natomiast  inwestor  może  iść  z  tym  wszystkim  do  sądu.,  ponieważ  ma  wszelkie
pozwolenia na realizację inwestycji. Możemy odwoływać się później do innych instytucji i sądów
wyższej instancji. 
Pani I. Kajzer – powiedziała, że ludzie mają wyobrażenie że tam będzie praca.
Burmistrz – powiedział, że nie wiadomo, jak to będzie z tymi miejscami pracy. Mogą przesunąć
pomiędzy zakładami innych pracowników. My możemy protestować, ale nie mamy prawa zakazać.
Możemy się tylko przeciwstawiać. 
Pani I. Kajzer - powiedziała, że w dniu 13.12.2016 r. otrzymaliśmy zawiadomienia o wszczęciu
postępowania  administracyjnego  i  w  ten  sam  dzień  zostało  wystosowane  pismo  z  Urzędu  do
Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska. Czy to było konieczne w ten sam dzień, czy nie
warto było poczekać te 7 dni na to aby mieszkańcy mogli złożyć jakieś zażalenie?
M. Nowaczewski – odpowiedział, że termin nie ma wpływu. Państwo maja prawo się zapoznać i
zgłosić uwagi, wypowiadać się ogólnie co do sprawy, a Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska
musi odnieść się do całości i ma swoje terminy. Państwo mogą wypowiedzieć się ogólnie co do



sprawy, natomiast Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska Bada szczegółowo raport i zajmuje
się oddziaływaniem na środowisko. 
Pani I. Kajzer - zapytała, dlaczego nie mogliśmy zostać powiadomieni o tym wcześniej? Można
było poczekać i wydłużyć sprawę w czasie. 
W. Burzyński – powiedział, że walczyliśmy o hasło gminy turystycznej. Budowa ścieżek ma za
zadanie  przyciągać  turystów.  Burmistrz  sam na  co  dzień  doświadcza  uroków mieszkania  koło
fermy. Nie wiemy czy i jak ta inwestycja będzie się cechowała postępem technologicznym. Jak
będzie wyglądało oczyszczanie powietrza, odpadów itp. Gminy są wszędzie zapchane i z ferm nie
przyjmują  odpadów,  więc  gdzieś  to  musi  przeleżeć,  ponieważ  tych  odpadów  się  nie  da
zagospodarować.  Myślę,  że  trzeba  się  nad  tym  zastanowić.  Czy  warto  tak  biernie  się  temu
przyglądać? Sprawę pałacu w Margońskiej  Wsi, też pamiętamy, jak Lasy Państwowe chciały to
sprzedać, ponieważ gościom tam śmierdziało i trzeba nie raz było przenosić imprezy, wesela na
koszt nadleśnictwa. 
Burmistrz –  zaznaczył ponownie, że tak jak na zebraniu już powiedział, że nie zrobi nic co będzie
godziło w dobro mieszkańców, nie przyczyni się do tego, ale nie można też zakazać inwestorowi
budować. Właściciel gruntu ma pomysł i chce go realizować. Ma wszelkie wymagane dokumenty.
My możemy solidaryzować się z mieszkańcami, możemy przeszkadzać i będziemy wykorzystywać
każda możliwą drogę prawną żeby spełnić  państwa oczekiwania.  Jestem też realistą  i  może to
potrwać nawet kilka lat. 
Radny Powiatowy W.  Burzyński  -  powiedział,  że  Burmistrz  ma  ogromy wpływ i  potencjał  w
prawnikach. 
Burmistrz – powiedział ponownie, że nie zrobi nic, co będzie godziło w dobro mieszkańców. 
Pani E. Domagała - chcielibyśmy jako mieszkańcy prosić żeby któryś z prawników lub ktoś kto się
na tym zna wytłumaczył  nam niektóre rzeczy, które Pan Dymek w imieniu inwestora opisał w
piśmie. Czy my musimy się na tym znać?
Burmistrz – powiedział, że będzie spotkanie mieszkańców z inwestorem.
Pani I. Kajzer - powiedziała, żeby to było spotkanie ze wszystkimi mieszkańcami. 
Burmistrz – powiedział, że kto będzie zainteresowany to przyjdzie. Będzie to podane do publicznej
wiadomości. 
Pani I. Kajzer - ludzie nie zdają sobie sprawy, jakie to będzie wielkie. To jest ogromna skala, dla
porównania, kurniki przeciętnie mają po 20-25 tys. wsadu, kurnik w Adolfowie ma 25 tyś wsadu ,
w Młynarach jeden ma mieć 70 tyś gdzie jest 3 razy ich więcej a ma być ich jeszcze 10. Nie ma to
skali porównawczej. Jak najwięcej mieszkańców powinno być świadomych konsekwencji. Ludzie
myślą, że będzie praca, że nie będzie śmierdzieć. 
Burmistrz – powiedział, że odbyło się zebranie wiejskie sołectwa Młynary i też przyszło bardzo
mało ludzi. Każdy był zawiadomiony osobiście przez przez naszego pracownika, który dostarczył
informacje o spotkaniu.
Pani I. Kajzer - zebranie zostało zwołane bardzo szybko i nie wszystkim pasowało przyjechać  ten
dzień na spotkanie. 
Burmistrz – powtórzył, że nie zrobi nic co mogłoby godzić w dobro mieszkańców.
Pani I. Kajzer - powiedziała, że dziwi się, że Pan Stokłosa pcha się z taka fermą między budynki,
blisko zabudowań. Takie fermy buduje się z dala od zabudowań.
Burmistrz – powiedział, że nie nie mamy na to wpływu, że właściciel ma takie pomysł. 
Pani I. Kajzer – zapytała, czy teraz będziemy zaskarżać decyzję? 
Burmistrz – powiedział,  że jeszcze nie podpisywałem żadnej zgody. Nawet jeśli będzie wydana
negatywna decyzja to inwestor pójdzie z tym do sądu i nam to zaskarży.
M. Nowaczewski – powiedział, że na postanowienie RDOŚ nie przysługuje zażalenie.
Pani I. Kajzer - powiedziała, że Pan Wiceburmistrz na spotkaniu powiedział, że przysługuje nam
zażalenie.
M. Nowaczewski – powiedział, że być może Wiceburmistrz popełnił jakiś błąd.
Pani I. Kajzer - jaki błąd? W tak ważnych sprawach?
M. Nowaczewski – dodał, że nie odpowiada za słowa Wiceburmistrza. Postanowienie wydał RDOŚ



Na końcu jest informacja - pouczenie o braku możliwości wniesienia odwołania.
Pani I.  Kajzer - Wiceburmistrz zapewniał nas,  że będziemy mogli  odwołać się do Generalnego
Dyrektora. 
Burmistrz – powiedział, że Wiceburmistrz mógł się pomylić. 
M.  Nowaczewski  –  powiedział,  że  na  postanowienie  standardowo  przysługuje  zażalenie,  ale
przepisy szczegółowe mówią , że nie można tego zrobić.
Radna powiatu Chodzieskiego M. Bereta – dodała, że jeżeli zebranie było 13 i w tym samym dniu
zostało wysłane pismo, to RDOŚ nie wiedział nic o protestach mieszkańców. Trzeba się zastanowić,
co  zrobić  dalej,  gdyż  nie  ma  prawa  zażalenia,  a  ludzie  się  zgadzają.  Panie,  które  wstąpiły do
Stowarzyszenia będą potrzebowały wsparcia z urzędu, żeby powstrzymać tę machinę. 
M.  Nowaczewski  –  powiedział,  że  RDOŚ  bada  raport  i  protesty  nie  będą  składową  raportu.
Wniosek był składany w grudniu.
M. Bereta – powiedziała, że od stycznia zmieniły się przepisy i protesty muszą być dostosowane.
M.  Nowaczewski  –  powiedział,  że  w  grudniu  wpłynął  wniosek.  Będą  mieli  Państwo  kolejny
argument do SKO. Na chwilę obecną to Burmistrz jak podejmie decyzję to jest ona składową.
Przewodniczący Rady – powiedział,  że,  że jeżeli  rada będzie cokolwiek mogła zrobić i  będzie
władna w tych sprawach, to zajmie się sprawą. Osobiście jestem przeciwko budowie tej  fermy.
Burmistrz powiedział, że wyda decyzję negatywną i na tym etapie w dniu dzisiejszym zakończymy
dyskusję na ten temat. 
Burmistrz – powiedział, że od zebrania nikt z mieszkańców Młynar w tej sprawie nie był. 
E.  Domagała – powiedziała,  że skoro Burmistrz  zapewnił  nas o jakiejś  pomocy to czekaliśmy.
Wiceburmistrz mówił, że będzie po  naszej stronie. Nie wiedzieliśmy, czy mamy przyjść, co robić.
Ilona Kajzer – powiedziała, że czekaliśmy na decyzję RDOŚ i sugerowaliśmy się tym, że będziemy
mogli się odwołać, a okazało się, że nie można tego zrobić. 
Przewodniczący  Rady  –  zaproponował  aby  spotkać  się  z  Burmistrzem,  Zastępcą  Burmistrza,
prawnikiem i przedyskutować tę sprawę w mniejszym gronie zanim zostanie wydana decyzja przez
Burmistrza.  Przewodniczący  Rady  dodał,  że  był  również  na  spotkaniu  wiejskim  i  Burmistrz
przedstawił  swoje  stanowisko  w  tej  sprawie.  W związku  z  tym  zamykam  dyskusję  na  temat
kurników. 
Przewodniczący Rady – zapytał obecną na posiedzeniu Rady młodzież, czy mają jakieś pytania do
Burmistrza?
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Pani Mroczyńska – zapytała, czy na terenie między ul. Strzelecką, a ul. Cmentarną będą wydzielane
działki budowlane?
Burmistrz – odpowiedział, że nie, na razie wstrzymana została budowa drogi, bo nie otrzymaliśmy
jeszcze dofinansowania.
Pani U. Mroczyńska – powiedziała, że dwa dni temu na ulicy Strzeleckiej czyszczone były dziury
w drodze, postawiono kilka pachołków i do dzisiaj te dziury są odkryte i są duże. Stan drogi jest
straszny.
Burmistrz – powiedział, że dzisiaj zaczyna się łatanie dziur masą asfaltową, na ciepło. Najpierw
wszystko jest czyszczone, a następnie będzie łatane. Nie da się od razu zrobić wszystkiego naraz. .
Radny J.  Staniewski  –  powiedział,  że  chodnik  w stronę  od  wjazdu  do  Tereski  do  kiosku  jest
pokrzywiony. Radny zapytał, kiedy będzie ścieżka do Bugaju przy drodze wojewódzkiej, tą szosą
nie da się chodzić.
Burmistrz  –  powiedział,  że  gmina  z  chęcią  dołoży  50  %  środków  finansowych  do  budowy
chodnika, jeżeli województwo się zgodzi zrobić. Ścieżki rowerowej nie ma jeszcze w Młynarach i
Próchnowie. W tym roku robimy drogę Kowalewo – Tereska. Dzisiaj została podpisana umowa na
drogę Rutki. Chcielibyśmy więcej robić, ale robimy drogi, ponieważ są one priorytetem.  
Radny H. Bukowski – zapytał, czy będzie coś robione na drodze do Sypniewa?
Radna powiatowa M. Bereta powiedziała, że wg informacji, które posiada w tym roku tej inwestycji
nie będzie. Dopiero w przyszłym roku jest przeznaczone na tą drogę 1.500.000 zł. 
Radny H. Bukowski – zapytał, czy drzewa, które są zaznaczone będą wycinane?



Burmistrz – powiedział, że za 1.500.000 zł. to możemy zrobić 1,5 km drogi. Za taka kwotę nie da
się zrobić tej  drogi.  Gmina drugie tyle  dołoży do budowy drogi  i  jeżeli  kolejne 3 mln uda się
zdobyć z dofinansowania (bo można się o to starać), to będzie to 6 milionów i zrobimy tę drogę
taka jak w Młynarach do Margońskiej Wsi. Za 1.500.000 zł drogi się nie zrobi. Za te pieniądze
załatamy  tylko  dziury.  Rozsądne  jest  starać  się  o  dofinansowanie.  Zróbmy  to  odcinkami,  ale
porządnie. Gmina bardzo chętnie dołoży się do inwestycji w wysokości 50 % wkładu.
Radna powiatowa M. Bereta – powiedziała, że przekaże Staroście te informacje. 
Pani E. Domagała - zapytała, dlaczego Pan Burmistrz takich spraw nie załatwia bezpośrednio z
Panem Starostą?
Burmistrz – powiedział, że od kilku lat spotyka się z Panem Starostą w tej sprawie. Byliśmy nawet
kiedyś z mieszkańcami u Starosty w tej sprawie. Od 6 lat mówimy że dołożymy 50 % do budowy
tej drogi. Byłem razem ze Starostą na drodze Margońska Wieś – Młynary i powiedziałem, że taką
drogę chcielibyśmy zrobić wspólnie w Sypniewie. To Starosta odpowiedział, że źle się zachowałem
podczas wyborów, bo startowałem przeciwko Staroście do powiatu.
Przewodniczący Rady – powiedział, że zamyka dyskusję na temat drogi w Sypniewie. 
Radna J. Zmudzińska – podziękowała za wsparcie Burmistrzowi i Wiceburmistrzowi za poparcie
pisma wystosowanego do energetyki w sprawie zainstalowania platformy dla bocianów na słupie na
ul. Poznańskiej.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Kruszka - zasygnalizowała aby zwrócić uwagę na dziury w drodze
na ul. Cmentarnej.
Burmistrz – powiedział, że gmina zrobi to ze swoich środków finansowych za powiat. Dziury będą
łatane masą na ciepło. 
Radny J. Staniewski – ponownie przypomniał o remontach dróg gminnych. Mieszkańcy jeżdżą tymi
drogami, a one są w fatalnym stanie. 
Burmistrz – powiedział, że na wiosnę zaczną się remonty dróg. 
L. Słodowy – powiedział, że rozpoczęło się sprzątanie dróg po zimie i jeździ równiarka i następnie
w przeciągu tygodnia przystąpimy do uzupełnienia ich tłuczniem. 
Radny Sejmiku Wojewódzkiego J. Kado – odniósł się do chodnika w Próchnowie i zorientuje się
jak  wygląda  sprawa.  Mam  trochę  skrupuły,  ponieważ  jestem  radnym  wojewódzkim  na  kilka
powiatów i wymawiają mi, że tylko Margonin jest poruszany. Jeżeli chodzi o gminę Margonin to i
tak jest bardzo dużo robione. Myślę,  że musimy mieć umiar, ponieważ wszyscy chcą mieć coś
zrobione. Na wniosek B. Eugeniusza oraz Pana Przysieckiego ściągnęliśmy respirator na OIOM do
Szpitala Powiatowego w Chodzież, który jest wart 100.000 zł. Walczymy również o to, żeby szpital
w Kowanówku znalazł się w sieci. Od października rusza reforma, a ponieważ chcą zdegradować
szpital w Kowanówko do rehabilitacji to musimy o niego walczyć. Będę starał się zrobić to co się
da za tej kadencji. 
Burmistrz – dodał, że nadal wierzymy, że jednak Margonin jest Panu Radnemu najbliżej serca.
J. Kado – dodał, że włączy się do rozmów ze Starostą, ale nie będzie to łatwe.
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono. 

Ad/ 9.  Zakończenie sesji
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  wyczerpano  wszystkie  punkty  programu,  w  związku
z czym ogłasza zamknięcie XXXI sesji Rady Miasta i Gminy w Margoninie w dniu 23 marca 2017
roku o godz. 17:50. 
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